
Rada Gminy Piaski 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy 

 

Protokół nr 26/2021 

 

XXVI Posiedzenie w dniu 1 lipca 2021  

Obrady rozpoczęto 1 lipca 2021 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 13:00 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 10 członków. 

 

Obecni: 

1. Grażyna Andrzejewska  

2. Bernard Dorsz  

3. Justyna Grobelna  

4. Jacek Jańczak  

5. Marek Majsnerowski  

6. Dariusz Naskręt  

7. Rafał Nowak  

8. Marcin Porzucek  

9. Hanna Powicka  

10. Karolina Przybylska  

11. Dagmara Rucińska  

12. Justyna Sarbinowska  

13. Beata Tyrakowska  

14. Łukasz Waleński  

15. Maria Wesołek  

 

Radny Jacek Jańczak – nieobecny usprawiedliwiony 

Radny Rafał Nowak - nieobecny 

Radny Marcin Porzucek – nieobecny 

Radna Karolina Przybylska – nieobecna 

Radny Łukasz Waleński – nieobecny  

 

W posiedzeniu brał udział:  

Wiesław Glapka – Wójt Gminy 

Andrzej Konieczny – Sekretarz Gminy   

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Radnym  pisma, które wpłynęły do Rady Gminy od ostatniego 

posiedzenia Komisji 

1. Międzynarodowa Koalicja dla Ochrony Polskiej Wsi – List otwarty do Wójta/Burmistrza Gminy i do 

Radnych Gminy w sprawie szczepionki przeciw Covid-19.  

Radni uznali, że szczepienia w gminie przebiegają w miarę spokojnie a szczepią się osoby, które chcą.  

Pismo wpięto w a/a bez rozpatrzenia.  

Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

2. Starostwo Powiatowe w Gostyniu odpowiedź na pismo ZK.7226.5.2021 z dnia 10 czerwca 2021r. w 

sprawie naprawy pobocza przy skrzyżowaniu drogi powiatowej nr 4954P z drogą gminną nr 740542P/L 

w Drzęczewie Drugim.  

Pismo nr KD.DR.0362.23.2021 Starostwa Powiatowego w Gostyniu stanowi załącznik do protokołu.  

3. Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolski – prośba poparcia inicjatywy ustanowienia dzień 27 

grudnia świętem państwowym.  

Radni wyrazili zgodę na przyjęcie stanowiska  w sprawie inicjatywy ustanowienia 27 grudnia świętem 

państwowym. Stanowisko zostanie podjęte na najbliższej sesji Rady Gminy Piaski.  

Pismo Nr SGiPW114/2021 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Propozycja wyjazdu w teren:  

1. Drzęczewo Drugie 

2. Piaski – boisko i szatnia KORONY. 

3. Bodzewko – świetlica modułowa  

4. Bodzewo – dom strażaka, świetlica wiejska  

5. Szelejewo Drugi i Szelejewo Pierwsze  



Radna Beata Tyrakowska  zaproponowała aby po drodze do miejscowości Szelejewo zatrzymać się w 

miejscowości Lipie – świetlica wiejska.  

Radny Dariusz Naskręt zaproponował obejrzenie  Domu Strażaka w Piaskach.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapoznał Radnych z donosem wniesionym do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wykorzystania funduszu sołeckiego w latach 2015 – 2018 we wsi 

Grabonóg Gminy Piaski, gdzie są podstawy podejrzenia, iż pieniądze z funduszu sołeckiego były malwersowane 

i nie zawsze wykorzystywane zgodnie z opisem merytorycznym na fakturach. Czytał, że w trakcie wykonywania 

czynności przez Sołtysa Grabonoga zauważono niepokojące wydatki  między innymi: 

- wystawiono cztery faktury za usługę muzyczną i udostępnienie nagłośnienia – do dwóch faktur są zastrzeżenia,  

członkami zespołu jest sołtys i członek  rady sołeckiej,   

- zakup materiałów oraz usług malarskich odnowienia ławo-stołów – wygórowane koszty w stosunku do 

inwestycji, materiały zostały zakupione w zakładzie świadczącym usługi nie zajmujący się handlem a 

właścicielem zakładu jest krewny Sołtysa Grabonoga, dlaczego materiały nie zostały zakupione w hurtowni, 

- w roku 2016 środki funduszu sołeckiego najprawdopodobniej zostały wykorzystane na imprezę Koła 

Gospodyń Wiejskich jako warsztaty kulinarne, gdzie pada podejrzenie iż warsztaty kulinarne nie miały miejsca 

- usługa transportowa do Wrocławia -  wygórowane koszty  

- usługa autokarowa na imprezę integracyjną – bardzo wysokie koszty mając na uwadze wyjazd w okolice 

Milicza , gdzie zadano pytanie, czy fundusz sołecki powinien być wykorzystywany na imprezy integracyjne z 

udziałem przedstawicieli gminy  

- wykonanie pięciu nowych ławo-stołów, są podejrzenia, że ławo–stoły nie zostały wymienione na nowe tylko 

odmalowane aby wprowadzić w błąd osoby, które próbowały wyjaśnić zasadność wymiany ławo-stołów  

- zgodnie z wnioskiem sołectwa Grabonóg w sprawie przeznaczenia środków finansowych funduszu sołeckiego 

na 2018 rok: przedsięwzięcie nr 1 – renowacja świetlicy wiejskiej, kwota przedsięwzięcia 22 000 zł została w 

całości rozliczona, a zadanie nie zostało w całości zrealizowane. Faktury zostały zaksięgowane, fundusz sołecki 

rozliczony.  

W anonimie wpisano, iż prosi się o wyjaśnienie nieprawidłowości oraz wskazano, że dużą wiedzę w tym 

temacie posiada Radny Rafał Nowak, w piśmie podano również numer telefonu radnego. Zamieszczono 

informację o rozstrzygnięciu sprawy przez Prokuraturę Rejonową w Gostyniu. Z uwagi na to, że osoba 

zgłaszająca nie była stroną, nie było można złożyć zażalenia, a sprawa została umorzona. Anonim został 

podpisany w imieniu mieszkańców wsi Grabonóg. Przewodniczący poinformował, że piśmie nie ma ani jednego 

podpisu mieszkańca wsi Grabonóg.   

Radni zwrócili uwagę, na to że anonim podpisano w imieniu mieszkańców wsi Grabonóg, a pismo napisane jest 

w liczbie pojedynczej.  

Przewodniczący poinformował, że w związku z tym, że pismo wpłynęło wezwano Przewodniczącą Komisji 

Rewizyjnej do złożenia wyjaśnień.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że  kontrolujący poprosili o złożenie wyjaśnień w związku 

z Komisją, która odbyła się 5 marca 2019r. w sprawie wykorzystania funduszu soleckiego w miejscowości 

Grabonóg w latach 2015 – 2018. Dodała, że na posiedzeniu obecny był Radny Rafał Nowak, a nieobecna - 

Sołtys Grabonoga, Małgorzata Szuba. Kontrolujący pytali, czy Komisja Rewizyjna sprawdzała co zostało 

zrobione oraz jaką decyzje podjęto, o nieobecność Sołtysa na posiedzeniu komisji i dlaczego Komisja Rewizyjna 

nie ponowiła jeszcze raz komisji w tym temacie. W wyjaśnieniach wskazano, że Komisja Rewizyjna podjęła 

decyzję, że  Radny, Sołtys, członkowie Rady Sołeckiej i mieszkańcy miejscowości Grabonóg, bo to mieszkańcy 

decydują na co jest wydawany jest fundusz sołecki, powinni podczas zebrania sołeckiego omówić wszystkie 

sporne kwestie. Komisja Rewizyjna sprawdziła wszystkie faktury i książki obiektów budowlanych (place 

zabaw). Co do lat wcześniejszych obecna Rada  nie może się wypowiedzi, ponieważ obecna Rada rozpoczęła 

swoją działalność jesienią 2018 roku. W związku z tym Komisja Rewizyjna pozostawiła sprawę do wyjaśnienia 

Sołtysowi, Radzie Sołeckiej i mieszkańcom wsi Grabonóg.  

Radna Grażyna Andrzejewska zwróciła uwagę na nieobecność Radnego Rafała Nowaka na posiedzeniu komisji.  

Dodała, że  ktoś  powołuje się na jego nazwisko, pisze jako jedna osoba, a podpisuje się jako mieszkańcy wsi. W 

chwili obecnej nie wiadomo, co w tej sytuacji zarobić. Czy poprosić mieszkańców miejscowości Grabonóg o 

podpisy (który z mieszkańców się zgadza z tym co zostało napisane) ponieważ zgłoszenie jest anonimowe. 

Regionalna  Izba Obrachunkowa poprosiła o pisemną odpowiedź. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

zapoznała Radnych z przesłaną do RIO odpowiedzią, poinformowała również o anonimowych telefonach do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej sprawie.   

Radna Hanna Powicka zapytała, czy Regionalna Izba Obrachunkowa odniosła się do przesłanej odpowiedzi.  

Radna Grażyna Andrzejewska powiedziała, że do dnia dzisiejszego odpowiedź nie wpłynęła.   

Radna Justyna Sarbinowska zapytała, czy kontrola RIO była planowana.  

Wójt odpowiedział, że kontrola była planowana.  



Sekretarz zwrócił uwagę, że temat poruszono ze względu na Radnych, aby wiedzieli, że coś takiego ma miejsce, 

że zaistniała taka sytuacja.  

Przewodniczący Rady, również wskazał na nieobecność Radnego Rafała Nowaka, ponieważ osoba wnosząca 

donos powołuje się na niego, podaje imię nazwisko i numer telefonu. Mówił, że sprawę funduszu sołeckiego w 

miejscowości Grabonóg poruszył Radny Rafał Nowak. Otrzymał pełną dokumentację, odpowiedzi na zadawane 

pytanie. Radni dyskutowali na ten temat. Sprawa była rozstrzygana w prokuraturze. Ktoś złośliwie i na siłę to 

sprawę porusza i cały czas może pisać. Tylko w takiej sytuacji wyjdzie, że my,. jako Radni nie potrafimy 

zapanować nad porządkiem w Gminie.  

Radny Dariusz Naskręt zwrócił uwagę, że wygląda to tak, jakby komuś na tym zależało,  aby tak wyszło.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że podczas posiedzeń Rada omawia wszystkie sprawy, nie ma takiej, która by 

nie została wyjaśniona.  Temat funduszu sołeckiego sołectwa Garbonóg został zakończony.  

Radna Justyna Sarbinowska zwróciła uwagę, że rozstrzygnięcie  powinno nastąpić podczas zebrania sołeckiego, 

gdzie zagadnienie powinno być omówione i zakończone.   

Radna Dagmara Rucińska powiedziała, że  jeżeli ktoś, powołuje się na  Radnego, to pytanie do Pana Rafała 

Nowaka, czy wie o tej sytuacji. Bo tak naprawdę ktoś może się powołać na każdego z nas, poprzez wpisywanie 

nazwisk Radnych, że ma pewne informacje. Dodała, że jeżeli Radny wie o tej okoliczności, to dobrze, jeżeli nie, 

to sytuacja nie jest komfortowa. To ma swoje dalsze konsekwencje.  Za chwilę Radni będą zastanawiać się,  czy 

w ogóle wyodrębniać fundusz, bo który sołtys będzie chciał to realizować, jeżeli wszystko jest podważane.  

Radna Maria Wesołek stwierdziła, że osoba, która napisała donos  doskonale wie co się działo w tych latach i 

miała wgląd do wszystkiego.  

Radna Dagmara Rucińska jeszcze raz podkreśliła, że ma to swoje konsekwencje.  

Przewodniczący Rady jeszcze raz wskazał,  że Radny w tym temacie składał interpelacje, na które otrzymał 

odpowiedzi i miał wgląd we wszystkie dokumenty. Dodał, iż przypuszcza, że Pan Nowak mógł o tym nie 

wiedzieć.  

Radna Hanna Powicka stwierdziła, że to jest skłócanie Radnych, ponieważ  Radny Nowak może o tym nie 

wiedzieć, są nieścisłości.  

Radna Grażyna Andrzejewska wskazała, że jeżeli przygotowuje się pismo w imieniu mieszkańców wsi, to 

mieszkańcy podpisują się z imienia i nazwiska, wyrażając zgodę, bądź dopisują, że nie wyraża zgody.  

Przewodniczący zwrócił uwagę na to, iż nie wie jaką kontrola podejmie decyzję, czy zostanie to ujęte w 

protokole.   

Wójt poinformował, że w pierwszy dzień kontroli RIO przeprowadza się spotkanie gdzie przedstawia się 

harmonogram. Spotkanie zaczęło się od informacji, że nie ma żadnych donosów. Nagle dowiadujemy się, że 

RIO otrzymała anonim, w kolejnych dniach telefony, anonimowe. Komisja Rewizyjna spotykała się w tej 

sprawie. W urzędzie sprawdza się wszystkie faktury. Kontrolujący  stwierdzili, że w naszej gminie fundusz 

sołecki prowadzony jest wzorcowo. Sprawą zajęła się  prokuratura, policja przeprowadzała kontrole w 

miejscowości Grabonóg, wszystko zostało zakończone, zamknięte, a tu nagle sprawa zostaje ponownie 

poruszona.  

Sekretarz Gminy poinformował, że podważane są  kompetencje jak radni badali  sprawę. Podważane 

kompetencje członków Komisji Rewizyjnej, którzy sprawdzali całą dokumentację, a także urzędników, 

prokuratury i policji. Ktoś mówi, tam nadal jest nie tak.  

Radna Maria Wesołek poinformowała, że zebranie wiejskie w sprawie omówienia spornych kwestii funduszu 

sołeckiego Grabonoga się odbyło.  

Wójt powiedział, że sprawa został poruszona aby Radni wiedzieli, że taka sprawa ma miejsce. By nie doszło do 

takiej sytuacji, że Radni o niczym nie wie.   

Radna Hanna Powicka powiedziała, że jest to słuszne, bo gdyby  przyszło do złożenia wyjaśnień, Radni nie będą 

wiedzieć o co chodzi.  

Radny Dariusz Naskręt mówił, że zaraz się okaże, że to Radni Gminy Piaski piszą donosy. Bo jeżeli ktoś 

postępuje w ten sposób, to może również wpisać, że to Radni Gminy Piaski coś zgłaszają.  

Radna Maria Wesołek  że w przyszłym rok lub kolejnych latach może to dotyczyć innej wioski.  

Przewodniczący Rady zakomunikował, że sprawa zostanie jeszcze raz poruszona na wspólnym posiedzeniu 

komisji,  przed sesją aby  Radny Rafał Nowak mógł się wypowiedzieć co do zaistniałej sytuacji.  

Radna Justyna Sarbinowska zwróciła uwagę że kontrole są również przeprowadzane poprzez donosy.  

Sekretarz odpowiedział, że jest to planowana kontrola, która RIO przeprowadza co cztery lata,  kontrolujący 

cieszyli się, że nie ma żadnych donosów.  

Radna Grażyna Andrzejewska poinformowała, że kontrolujący sprawdzali faktury i stwierdzili, że nie widza 

żadnych malwersacji  aby coś było nie zgodne z prawem.  

Radna Hanna Powicka powiedziała, że sprawa była kontrolowana  przez Komisje Rewizyjną i były to dość 

mocne komisje, gdzie powiedzieliśmy sobie mocne rzeczy. Nie było to omawiane gdzieś po kątach, tylko twarzą 

w twarz. Wydawało się, że to już zamknięta sprawa.  Takie spotkanie było potrzebne aby oczyścić  atmosferę.  



 Sekretarz poinformował, że wszystkie wyjaśnienia, które były omawiane na komisji rewizyjnej zostały 

przekazane do policji i trafiały do prokuratury, która prowadziła śledztwo. Było złożone kilka stron wyjaśnień, 

które do policji składał urząd. Sprawa wytoczona przeciwko Sołtysowi ale faktury są Gminy Piaski. To urząd 

składał wyjaśnienia, zajęło to kilkadziesiąt godzin. W piśmie jest napisane, że nie mieli wpływu by 

zakwestionować wyrok. Dodał, że  nie wiem jak można kwestionować prokuraturę.  

Radna Maria Wesołek poinformowała, że w Grabonogu doszło również do takiej sytuacji,  gdzie na wesele  

pożyczono na wesele cztery ławki, na policje zgłoszono ich brak  Pani sołtys musiała udać się z  policją do 

mieszkańców, którzy mieli uroczystość aby wskazać, że ławki są wypożyczone.  

Radny Dariusz Naskręt powiedział, że jest to bardzo dobra decyzja, że radni są poinformowani o tej sytuacji. 

Poprosił aby następnym razem, jak będą donosy od Rady Gminy Piaski również poinformować. Mówił, że z 

jednej strony jest to śmieszne, z drugiej tragiczne.  

Radna Beata Tyrakowski oświadczyła, że jeżeli pojawił się problem funduszu sołeckiego, dlaczego mieszkańcy 

nie zwrócili na to uwagi w latach  2015 – 2018, kiedy to się działo.  Dlaczego od razu nie zgłosili na zebraniach 

wiejskich, np. z pytaniem do Sołtysa kupiła Pani takie, a nie takie, dlaczego.  

Radna Hanna Powicka poinformowała, że uważa iż sprawa została wyjaśniona i powinna być zamknięta. To, że 

ktoś wpisał, że usługa lub faktura były wystawione przez rodzinę,  to powinno dać do myślenia, że  więcej tak 

nie zrobi. 

Przewodniczący Rady poinformował ,że rodzina sobie pomaga, tak jest na innych wsiach. Jest to przykre.  

Radni stwierdzili, że ktoś ma za dużo czasu. 

Radna Maria Wesołek powiedziała,  że za dużo nienawiści. 

Przewodniczący zauważył, że jak ktoś robi to złośliwie,  to nie da rady go wyprostować.  

Przewodniczący poprosił aby wnioski dotyczące komisji wyjazdowej złożyć pisemnie do biura rady.  

Następnie komisja udała się w teren Gminy.  

 

W trakcie komisji wyjazdowej Radni zgłaszali propozycje oraz potrzeby  wykonania  prac w poszczególnych 

miejscowościach:  

Piaski Dom Strażaka – modernizacja i wykonanie zabezpieczeń przed zalaniem,  

Piaski bosko sportowe – budowa szatni,  

Drzęczewo Drugie i Bodzewko – usytuowanie świetlic kontenerowych oraz wykonania prac z tym związanych, 

Bodzewo – remont świetlicy wiejskiej i drogi gminnej  

Lipie – remont świetlicy wiejskiej oraz projekt i budowa chodnika  

Szelejewo Drugie – budowa orlika przy hali sportowej, podział i sprzedaż działek na którym znajduje się boisko 

sportowe,  

Szelejewo Pierwsze – modernizacja świetlicy wiejskiej  

 

Przewodniczący posiedzenia  

 

Bernard Dorsz  

  

 
Przygotował(a): Joanna Polaszyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


